

# 2024年



新版教学课件

如遇课件中视频、音频无法正常播放，请在网站联系上传者索取完整版本。  
如需与本课件（或其它课件）配套的教学设计、随堂练习，请与上传者联系索取。



(2024秋季新教材)  
七年级上册 RJ

## Unit 4 My Favourite Subject

Section A Why do you like this subject? (2a-3d)

教材核心知识精练

## 一、根据汉语或首字母提示写出单词

- 1.The windows are open. I remember (记住) closing them. It's so strange.
- 2.[2024重庆江津区期末改编]We can buy more things with less money by shopping online. That's the reason (理由) why many people like it so much.
- 3.Her favourite numbers are six and eight.
- 4.History is his favourite subject because it's interesting to learn about the past.
- 5.A s a family member, we should learn to do housework such as washing the dishes and making the bed.

## 二、根据汉语意思完成句子（每空一词）

1. 萨拉经常帮助我学习英语。

Sarah often helps me with my English.

2. 我喜欢孩子，并且我很会带孩子，所以我想成为一名老师。

I love children and I'm good with children, so I want to be a teacher.

3. 张芳想要周游世界并了解不同的国家。

Zhang Fang would like to travel all over the world and learn about different countries.

4.[2023 抚顺中考改编]——打扫房间后我可以听音乐吗？

——当然！

—Can I listen to music after cleaning the room?

—Of course.

5.[2023 滨州中考改编]中国擅长修建桥梁和铁路。

China is good at building bridges and railways.

### 三、从方框中选择最佳选项补全对话（有两项多余）

**Eric:** Hi, David. 1 A Are you OK?

**David:** No, I'm not.

**Eric:** 2 D

**David:** It's Tuesday.

**Eric:** So?

**David:** I have two maths classes on Tuesday.

**Eric:** You don't like maths?

**David:** No. 3 E My father says it's interesting, but I don't think so.

**Eric:** 4 B

**David:** Chinese. It's difficult but interesting!

**Eric:** When is your Chinese class?

**David:** It's on Monday, Wednesday, Thursday and Friday. 5 G I have maths, history and science this morning.

**Eric:** OK. See you!

**David:** See you!



- A. How are you?
- B. So what's your favourite subject?
- C. Do you like Chinese?
- D. What's happening?
- E. It's so difficult!
- F. How many subjects do you study?
- G. I must go now!

## 语法聚焦

### 一、根据语境，用and, but或because完成句子

1.This book is interesting, but that book is boring.

2.I don't like this film because it's boring.

3.We go to the same school and we love sports.

4.Jane likes this hat because it looks nice.

5.Tom likes geography and history. I think they're interesting but difficult.

## 二、根据短文内容，用and, but或because补全短文

Bobby is a boy from the USA. His favourite subject is Chinese.

Why does he like the subject? 1 Because he likes China very much.

He wants to know something about the history of China, 2 but it's difficult for him now. He has a Chinese friend called Li Li. The girl often helps him with his Chinese.

Bobby does well at school. He has seven lessons every day, four in the morning 3 and three in the afternoon. He likes maths and science very much, 4 but his PE isn't very good. He doesn't like doing sports. He is busy from Monday to Friday. 5 But on Saturday and Sunday, he is free. So, what does he do? He always reads books after breakfast. And he plays computer games for two hours in the evening.

Section A Why do you like this subject? (2a-3d)

阅读能力强化训练

# 一、教材整合

根据教材内容，填入适当的内容补全短文

Emma, Binbin and Meimei are classmates. They are talking about their 1 **favourite subjects** now.

以上内容仅为本文档的试下载部分，为可阅读页数的一半内容。如要下载或阅读全文，请访问：  
<https://d.book118.com/108054065122006107>